
 הפורום למען ההשׂכלה הציבורית - חיפה
  יותרנאבקים למען השכלה ציבורית בחברה שיוויונית וצודקת

 ניהול האוניברסיטאות, והקשר בין אופן ניהולן והחופש האקדמי
מאת 2008באפריל  18  haskalahaifa 

שנערכה,    הצ יבורי ת  בישראלהפורום  למען  ההשכלה  להלן  פרטיכל  פגישת  הסדנ א  החיפאית  של
16: נוכחים   .הבניין הראשי 714חדר , )15.4.08(ניסן ’ יום שלישי י, באוניברסיטת חיפה . 

 .דיון פתוח) ג (,צבי ציגלר’ פרופ) ב(, יאיר צנזור’ פרופ) א: (סדר הדיון

  

 :ועד היום 1994 על העצמאות האקדמית משנת ראשי פרקים בתולדות המאבק להגנה -יאיר צנזור 

:בסיומה  קר ו  שני  דבר ים  חשובים.    המ שׂחק השביתה  הגדולה  של  הסגל  האקדמי  שי נתה  את   כל לי:  1994
האם  מדובר  בא מצעי:  שאלה.    כת וס פת  שׂכר   למצויינותתוספות  הש כר  המבוססות  על  הקר יטריוני ם)  א(

אחוז  מהמר צים  מקב לי ם  90למעלה  מ:  שורה  ת חת ונה.    מצויי נותאו  כאמ צעי  ל עידוד,  לתיקון  שחי קה
מהשׂכר  של  הסגל  38%-כיום  הקריטריונים  שולטים  ב).    הראשונה  ני צחהכך  שהאפשרות(קריטריונים  

 .האקדמי

את  התק ציב   הכללי.    לנהל  את  תקצי בםמקנה  חופש  למוסדות,  15סעיף  ,  ג”חוק  מל.  ג”מל:  עניין  נוס ף
).שאינה  חלק  מ החוק,  שכוחה  נוב ע  מהחלטת  ממש לה(  ת  ב ין  המוס דות  השוני ם”שמקצה  המדינה  מ חלקת   ות 

 . למדינה בעניין התיקצובלבודד בין האוניברסיטאות, תפקידה

 .ואומץ על ידי הממשלה, 2000 ח הוגש בשנת”הדו. החלטת ממשלה להקים את ועדת מַלץ: 1997

חתום.  ח  מלץ”שכללה  הנחיות  ליישום  דו  ”ג”מל-ת”טיוטת  הצעה  לדיון  של  ות“הוגשה  :  2001אוקטובר  
והתבררו  חומרתם”  יצא  המרצע  מן  ה שׂק “במסמך  זה    .ת”ל  ות”שהיה  אז  מנ כ,  על  הט יוטה  מר  ני סן  לימור 

רק  אז  החלה  גם.  ”מסמך  ל ימור ”מסמך  ת גובה  ל)  2.12.01(  א ז  יאיר  צ נזו ר  כתב.  של  הש ינויים   המ וצעים 
’ביזמת  פרופ(סנאטית  -ששׂיאה  אז  בהקמת  הועדה  הבין,    הסגלים  האקדמייםהתעוררות  מסויימת  בקרב

 ).חיפה’  מאוניבזאב-אילן גור

 :היו חילוקי דעות) ס”וב(בוועדה הבין סנאטית 

מדיניות  זו?    לנ ושאי ם  חבר תיים  י ותר   כל ליי םהאם  ל הרח יב  היר יעה  מעבר   ל הגנה  על  החירות  האקד מי ת)  א(
 .ס”י הוב”לא אומצה לבסוף ע

,בלב  הענ יין?  או  לא ,    הסג ל  הבכירהאם  ל שת ף  פעולה  ל אור  השמש  עם   ה מועצה  המתאמת   של  אר גוני)  ב(
 . הועדההרצון להפריד הפעילות של האיגוד המקצועי מפעילות

 .אדישות הסגל האקדמי) ג(

הממשלה  מבינה    ).’מסמך  לימור’  כידוע  גם(” טיוטת  ההצעה  לדיון“ג  דוחה  את ”מל  2001בדצמבר 
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 . סחבתועומדת לנקוט, שהמערכת האקדמית לא מעוניינת

נכנס  לחו ק”  מסמך  ל ימו ר“תוכנו  ש ל      .2004“  המדיניות  הכלכל ית  לשנת   -חוק  הה סדרים   “    :16.9.2003
כאן  נוצר  לראשונה  הק שר   המתנה  בין  תקצוב .  ”  ההשׂכלה  הגבוהה שיפור“תחת  סעיף  ,  זה  ב צורה  מקוצ רת

לבסוף  הסע יף  הוצא  מ חוק.    לב ין  שׂב יעות  רצון  האוצר   מאופן  ני הולםשל  מוסדות  ההשׂכלה  הגבוהה
-ג  בתוקף  בישיבת  חיר ום  שקיימו   ב ”ת  ומל”גם  כ אן  מ חו  ות.  ”החלטת  ממש לה”  כאך  הת קב ל,  ההסדרים
כיצד  מתק רבי ם  ליישׂום”  לבחון“שמטרתה  )  ועדת  גרוסמ ן:  להלן(  החליטו  להקים  ועדה  אך,  23.9.03
 . מלץהמלצות

רקטור(זאב  -אהרן  בן’  פרופ,  יחזקאל  טל ר  ’פרופ,  )ת”ר  ות”יו(שלמה  גרוסמן  ’  פרופ:  הרכב  ועדת  גרוסמן
 ).ר אגודת סטודנטים דאז”יו(שׂגיב אסולין , ד הרמלין”עו ,אורי קירש’ פרופ,  )אוניברסיטת חיפה אז

או  לשתף  פעולה,    במאבק  הכול ל  והנחר ץהאם  ל המשיך:  סנאטית-כאן  היתה  התלב טות  גדולה  בוועדה  הבין
  פעול ה  עם   המועצה  המ תא מת   של  אר גוני  הסגלבשתוף,  ס”מנסה  הוב  2004במהלך  .  עם  ועדת  גרוסמ ן

מלחמת“.  כדי  ל הגביל  את  הנז ק,  )  האוניברסיטה  העברית  ב ירוש לי םאשר  כהן  מן’  פרופ  ר  ”אז  יו(הבכיר  
השורה.  לפתוח  ברפור מה,  עם  לוח  ז מנים ,    גרוס מן  מוציא ה  מסמך   המחיי בועדת,  למרות  זא ת.  ”מאסף

 .ג”מל-ת” יקבל ויישׂם את מסמך גרוסמן יפגע קשות תקצובו מותמוסד שלא: התחתונה

 .2007 ח שלה מוגש ביולי”הדו, מוקמת ועדת שוחט: 2006-2007

 .חדשים 3מתחילה שביתת הסגל הבכיר הנמשכת : 2007אוקטובר 

  

(  הצ ונאמי   של  יאיר   באתר,  ס”מידע  נוסף  אפשר   ל מצ וא  בא תר   הא ינטרנ ט  של   הוב 
http://math.haifa.ac.il/YAIR/censor-notepad.html(  ,באופן אישיואצל יאיר . 

  

*** *** *** 

  

  :צבי ציגלר

למנוע  התערב ות  חיצונית  -המטרה    .”הגנה  על  העצמאות  האקדמי ת“השם  הנכון  הוא  :  מבקש  להעי ר
 .בהתנהלות המוסדות

.הבעלות  עלי הם  הי א  ב ידי  ח בר  נאמנ ים  .המוסדות  להשׂכ לה  גבוהה  הם  כולם  תאגידים,  על  פ י  הח וק
ידי  א גוד ות   ש וחרי ם-וחלק  אחר   נב חר  על,  ל”  בח וידי  א גוד ות   ש וחרים -הנאמנים  ממונים   א ו  נבחרים   על

 ).ב”ראש הסוכנות וכיו, אקדמאים בולטים, ראשי ערים( בודדים בין הנאמנים יש גם אני ציבור. בארץ

בנושׂאים.  הנוגעות  למוסד  כולו,    המש מעות יות מַלצית  ק בל  ח בר  הנאמנים  את  כל  ההחלטות -בתקופה  הטר ום
 .אקדמיים היתה התייעצות עם הסנאט

בגלל  פי זור   וביזור   אגודות ,    מספקתהאוצר  הגיע  ל מס קנה  שצ ורת   הניהול  הזו  לא  מא פשרת   ל ו  ש לי טה
.כמו גם העצמאות היחסית של אלה, השוחרים
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ראשית  מצ מצמי ם  א ת?  איך.  הסנאטים  שׂמה  לה  ועד ת  מל ץ  למטרה   לצמצ ם  את  תפקיד ם  של,  לפיכך
.או  אנ שים  שמונ ו  על  יד יהם,    הנהלת   המוסד הסנאטים  וד וא גים  שחל ק  גד ול  מחברי  הסנאטי ם  יהיו  אנשי 

בועד  הפועל   הרוב   המכריע  ש ל.  ”ועד  מ נהל“או    ”ועד  פ ועל”מעבירים  כוח  מ חבר  הנאמנים  ל,  שנית
רי  הועדים  הפועל ים  הם  ב כירי”כיום  אר בעה  מיו.  ”  מ שק אנשי“ורובם  המ כריע  ,  החברים  הם  ישׂראלים

 .אילן-ובר, העברית, גוריון-בן ,באוניברסיטאות חיפה:אוצר לשעבר

כאן  התעור רה   מחאה.    ח לוק ת  כי בודים  בל בד ועדת  מל ץ  המליצה  כי   חבר  הנא מנים  י הפוך  להי ות  ג וף  ל עניי ני
גם  כ וחם   של.  ונוצר  מ עין  מצב  ב יניים,    הצ לי חה  חל קיתהמחאה.  אין  תרומות   ללא  השפעה  במוסדות   -

 .הסנאטים לא קוצץ עד הסוף

כתוצאה  מאיום,    המוסדות   לה שׂכלה  גב והההוא  שהחרב  התקציבית   שהונ פה  מעל ,  עם  זאת,  הדבר  המטריד
הביאה  לשת וף  פ עולה  ש ל,  ת”  העב רות  מהאוצר  לות ידי  הק פאת -על,  על  ת קצ יבי  כל  האוניבר סיטאות   יחד

חלק  אחר  מעייפות,  פ  נבע  מפ חד”חלק  מה שת.    מבנ ה  ניהוליהאוניברסיטאות  עם   תה לי ך  הכפיי ה  מב חוץ  של 
 . המשמרהחומר של הנאבקים והעומדים על

70במקום    (100-ל+  200-  הסנא ט  מצומצם,  למשל,  בטכניון.  ס  ל הפוך  א ת  ה מג מה”כיום  מנסה  הוב
:ממונים.  (אבל  אלה  מ הווים  ר וב  א פק טיבי  ,40רק    -בסנאט  אין  רו ב  של   מ מונים   ).  כדרישת  הממש לה

התלויים  תמי ד  בהנהלה  לאיש ור,  ’משנים  לנ שׂיא   וכו  ,דיקנים:  אנשים  הנכללים   בסנאט  מת וקף  תפקיד ם
יוצא  מכך   שדעת  ההנהלה  היא.  ואינם  ב עלי  דעה  אחידה,    הסגלהשאר  נב חרים   על  ידי;  ’תקציבים  וכו

כלומר  לאח ד  את  המליאה  עם  הסנ אט,  לחזור  לסנאט  במת כונת   הק ודמת  :דרישת  אנש י  הטכניון).  השלטת
היוותה  ת נאי  להסכמת  הסנאט  ל קטע  זה  של  מ סמ ך,    ג לג ול  של   הסנאט  הישןשהיא  בעצ ם,  המליאה(

ומאידך  חל  ניכ ור ,    הטכניון  הוא  שהרב ה  נושׂא ים  ח שובים  לא  הגיעו  כלל  לדיון  ב סנ אטאחד  מלקח י).  גרוסמן
  עצמהלישיבה(מחברי  מליאת  ה סנאט    74%בסוף  מאב ק  הצ ביעו  בעד  דרי שה  זו  .    הסג ל  להנהל ת  ה מוסד בין

  התנג דות   ח ריפהוכל  ז ה  על   אף,  )מהחברות  וה חב רים  שהיו  ב ארץ  באותה  עת   ויכל ו  לה גיע  75%-הגיעו  כ
 .כעת אנו מצפים שחבר הנאמנים לאשר את תוצאות ההצבעה. של ההנהלה

אנשי“,  מאידך.    זה  התבדה  בי נתי יםחשש.  בזמנו  היה  חש ש  מ הכנ סת  אנשים  פולי טי ים  לועד ים  המ נהלי ם
הם:  ביחוד.    שונ ים  מאד  מ אל ה  ש ל  האק דמ יההאינטרסים  של   אלה.  השתלטו  על  הועד ים  המנהל ים”  המשק

יש  מחסור   ג דול   באנ שי  רוח  וחז ון  בועדים .    העסק יתרוצים  להנחי ל  לגמר י  את   השׂ פה  ואת   ת פיסת  העולם 
 .הפועלים

  

***  ***  *** 

 :דיון פתוח

 ? היוםס”מי הנציגים של חיפה בוב   :ישי-איילת בן

ידי-בחלק  מהאוניברסיטאות  הם  נבחר ים  על?  על  ידי   מי  .”ממונים“הנציגים      .נקודה  עדינה    :צבי  צ יגלר
יש  אונ יברסיטא ות  בהן  הרקטור  שולח).  והמינוי  הוא  לשלוש  שנים ,    ב חירותבטכניון  יש,  למשל(הסנאטים  

ולכן ה יה  רצוי   שכל  הנצ יגים ,  כעת  הם  כפופי ם ל נשׂי אים ;    בסדר  כשהרקטור ים  היו  עצמא יים זה הי ה(נציגים  
 .זאב- גוראילן, דני גוטויין, אודי מקוב: הנציגים של חיפה). ידי הסנאטים-ייבחרו על

עד  כמה  נ כונות.  חיפה  נכנעה  יות ר  מהאחרות  לו עדת   מלץ ’  השמועות  אומ רות  שאונ                 :  איילת
 ?השמועות

.  הישׂ גים   מ קומיים  בסעיפים   ש ונים   בשעת  י ישׂומ ווהיו, בחיפה  הי ה  מ אבק  נ גד   מ סמך  גרוסמן:  יאיר  צ נזור
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 . לאוניברסיטאות האחרותמצבנו לא גרוע במיוחד בהשוואה

  

  

 ?בדומה לטכניון, ”מליאה סטטוטורית“ איך מקימים      :רון כוזר

כל.  ולהיטיב  את  מצב  הניהול  האקד מי  איפה  ש אפ שר   ,כל  מוסד  צר יך  לעשׂות   מקצה  שיפורים     :צבי  ציגלר
יש  ל מצוא  נקודות  שא פשר  ללחוץ.  ולעומת  מוסדות   אחרים,    כשלעצמ ומוסד  צריך  ל בדוק  את   הת קנון  שלו

 .בהן הלאה

ואז  לעב ור  אישור  של  ח בר,    להת קבל  בועד  הפועלהחלטה  על   הקמ ת  מל יא ה  בחיפה   צריכה    :יאיר  צ נזור
 .הנאמנים

 ?ולפנות לחבר הנאמנים,  הפועלהאם אפשר ללכת מעל לראשיהם של הועד  :יואב יונאי

אנשי  הועד  הפועל  יבקשו  ת מור ה  על.    לס חור   בשי נויואז,  צריך  להתחיל  בסנאט.  קשה  ל האמ ין    :יאיר  צנזור
הם  חבר י  סנאט  10או    9מתוך    3.  ’  ועדת   חיפושׂ   לנשׂיא  האונהועד  הפ ועל  עורך :  למשל.  שינוי  כזה
יש ל הם  וטו  על  כל,  אם הש לוש ה  מאוחדים.    לעצ ור כל  ד יון  ב מועמד  לנשׂיאותיכול 3-פ ש ל  ה”שת.  נבחרים

 .בתמורה לכינון מליאה, אולי אפשר להמיר את הוטו במנגנון אחר. את הוטו קשה לממש .מועמד שהוא

א”ת,  ויראה  א ת  הדוגמא  של   העברית,    מ לי אהאם  ית גבש   גוש  ג דול  של  מר צים   שיתבע    :צבי  ציג לר 
לא  יהי ו  ל ו  נימוקים  טובים  להת נגד ות.    פועל   י כול  להתנגדקשה  ל רא ות  איך   ועד,  )שם  יש   מ ליא ה(והטכניון  

 . כזו

  

 ? הפקיעה ועדת מלץ מהסנאטאילו סמכויות      :צור שלו

עד  כמה  יכולי ם  אנשי  הועד  המנהל   ל קב ל:    היא השאלה  הקרי טי ת.  זה  שונה  ממו סד  למוסד    :צבי  ציג לר 
חלק  גד ול  מהנושׂ אים  ה נד ונים  על י די  הועדי ם הפ ועלים.    בכללהחלטות  בעני ינים  חשובי ם בלי  לפנות  לסנ אט

פעם.  כל  נושׂ א  עקרוני  בעל   הש לכות  אקד מיות  צרי ך  ל הגיע  בפני  הסנאט  .יש  ל הם  השלכות  א קדמיות  -
העניין  החשוב  הוא.  שלא  לאמר  אישור,    נושׂ א  כזה  דור ש  לפחות  חוות  דעת  של   הס נאטהיתה  הבנה  שכל 

 .חובת ההיוועצות בסנטא נפגעה חמורות בשנים האחרות.  להיוועץ בסנאט בכל נושׂא כזההחובה

זה.  בצמצום  גוד לם,  )חוץ  מא וניבר סי טת  חיפה(  הסנאטים  נפגעו  מאד  ב כל  האוני ברסיטאות    :יאיר  צ נזור
יש  נד יד ת  כוח,  מעבר  ל כך.  בחיפה  הסנ אט  הוא  נבחר   מיסודו  .בגלל  א חוז  ה ממונים  לעומת  אחוז   הנבחרים

כיום  בחיפה  אי  אפשר  לפתוח  מרכ ז  או  תכנית  לימוד ים.  אבל  לא  מהסנאט  ,מחבר  הנאמנים  א ל  הועד  הפועל
-  כלל היו  הבחיר ות)    בערך(שנים    5עד  ל פני  :  הסנאט  החיפאי   נחלש  מ סי בה  אח רת   .ללא  א ישור   סנאט
  כלל יות  לרוח בהבחירות  היו).  לבכירים  יותר  מק ומות(עם  הקצאת  מק ומות  לכל  דר גה  ,  אוניברסיטאיות

כך  שמהק ומות ,    ש ונה  הת קנוןבינתיים.  כל  אחד  רש אי  היה  לבח ור  את   נ ציגי  דרג תו  מכל   הק מפ וס,  הקמפוס
.  מקל ה  מ אד  על  יציר ת  די לים  פוליטייםהחלוקה  הזו.  אלא  גם   לפי   פקול טות,  מחולקים  לא  רק   ל פי  דרגות

חלה  ירי דה  חד ה  בא חוז   ההצב עה:  הוכחה.    ישב  ב סנ אטכיום  הדיקנים   סוגר ים  די לים  ומ כר יעים   מי,  לפיכך
 .30% - לסנאט הוא ככיום אחוז ההשתתפות בבחירות. לסנאט

כ  הש קעת   זמן”אח,  קודם  כל   לי מוד  של  החומר  .צריך  חברי ם  שיה יו  מסורים   לענ יין?  איך  מביא ים  שי נוי  
 .ביצירת לובי לשינויים
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 ? לגיבוש ועדת חיפושׂ לדיקןמה הכללים           : פלינקרנעם

 ? על פניה את כפיפות הרקטור לנשׂיאהאם אפשר להפוך      :רון כוזר

ויש  ל ו,  ר  הוא  הרקטור”היו.    נב חרת   על  ידי  הפקול טהועדת  החיפ ושׂ.  התשובות  כולן  בתקנון    :יאיר  צ נזור
 .זכות וטו

דיקני”  בטכניון  יכלול   בהמש ך  דריש ה  שהמאבק  לשי נויים .  הדיקנים  בטכני ון  נבח רים    :צבי  ציגלר 
מי?  כיצד  בעל  תפקיד  מ מונה:  שאלה  קריטית .    ממוניםיהיו  נבח רים  ולא)  חיפה’  במושׂגים  של  אונ (”  רוחב

ומשפרת  את   יכולת   העמידה  של ו  בפני,    מבטי חה  עצמ אות  לנבחר בחירה.  יזכה  בנאמנות ,  שממנה  אותו
 . שבהשבת זכות בחירה של בעלי תפקידים לגופים כמו הסנאטמכאן החשיבות. לחצים מלמעלה

  

לאלה  אי ן  ש ום  דריסת  רגל   בהנהלת?    ר אשו ןמה  עם   הסג ל  הזוטר  ועל  ה סטודנטי ם  לתאר     :אלי  קוק ולי יב
 .המוסד

 . להתייחס אליה בדקותיים שנותרואי אפשר, שאלה זאת ראויה לדיון נוסף  :צבי ציגלר

הזוטרים  וה סטודנטי ם,    הבכיר   כא ן  ה רב ה  יות ר  זמןהסגל.  יש  ה בד ל  מהות י  בין  הצ יבורים    :יאיר  צנזור
 .שצריכה לבוא על תיקונה, זו טרגדיה של המערכת -בעניין הוראה מן החוץ . זמניים בהרבה

  

  

haskalahaifa | שייך לנושא כללי | אין תגובות » 

 איחולי פסח שׂמח מארגון הסגל הזוטר
מאת 2008באפריל  17  haskalahaifa 

  מקצועיים לבין הומורות שאין לנתק בין מאבקים/נציגי ארגון הסגל הזוטר באוניברסיטת חיפה מוכיחים
 :בריא

 הגדת פסח נוסח אוניברסיטת חיפה

 ארגון הסגל האקדמי הזוטר מאחל חג שמח לכולם

  

.מִצְוָה עָלֵינוּ לְסַפֵּר בתנאי העסקתנו, כֻּלָנוּ יוֹדְעִים אֶת הַתּוֹרָה ,כֻּלָנוּ זְקֵנִים, כֻּלָנוּ נְבוֹנִים, וַאֲפִילוּ כֻּלָנוּ חֲכָמִים
 .הֲרֵי זֶה מְשֻׁבָּח,  הַמַרְבֶּה לְסַפֵּר בתנאינווְכָל

!כמה עוולות רעות למקום עבודתנו עלינו

Page 5 of 16 חיפה -הפורום למען ההשׂכלה הציבורית

21/04/2008http://haskalahaifa.blogli.co.il/



 .דיינו, ולא הלין שכרם, אילו החסירם שכר מינימום

 .דיינו, ולא העסיקם ללא מינוי, אילו הלין שכרם

 .דיינו, ולא קיצץ בשכרם, אילו העסיקם ללא מינוי

 .דיינו, ולא פיטרם מורים מן החוץ מדי שנה, אילו קיצץ בשכרם

 .דיינו, ולא פיטרם נשים בהריון, אילו פיטרם מורים מן החוץ מדי שנה

 .דיינו ,ולא דרשם עבדו בחינם בשל שביתת סטודנטים, אילו פיטרם נשים בהריון

 .דיינו ,ולא בשל שביתת מרצים, אילו דרשם עבדו בחינם בשל שביתת סטודנטים

  

 :הצטרפו אלינו ואמרו להנהלת האוניברסיטה

 !כי לא יאה, כי לא נאה

haskalahaifa | שייך לנושא כללי | אין תגובות » 

 פגישת סדנא בעניין ניהול האוניברסיטאות והחופש האקדמי
מאת 2008באפריל  06  haskalahaifa 

  

 !שלום וברכה
  

 גוף משותף לסטודנטים מכל התארים,   בישׂראלהפורום למען ההשׂכלה הציבורית
 -שׂמח להזמינכם ל , ומרצים מכל הדרגים

  

  מהטכניוןצבי ציגלר ’ועם פרופ, חיפה’ מאונ יאיר צנזור ’מפגש עם פרופ

  

  והקשר בין ניהול לבין החופש האקדמיללימוד ודיון בנושׂא ניהול המוסדות להשׂכלה גבוהה

  

  15:45-14:15,  אפריל15/ בניסן’י’הפגישה תתקיים ביום ג
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 .בבניין הראשי 714בחדר 

  

  

 !נשׂמח מאד לראותכם

  

  בישׂראלחברות וחברי הפורום למען ההשׂכלה הציבורית

haskalahaifa | שייך לנושא כללי | תגובה אחת » 

 רישומים ורשמים מהמפגש עם הרקטור
מאת 2008במרץ  03  haskalahaifa 

יוסי’ פרופ,  האוניברסיטאהתכבדנו לארח בפגישת הסדנא את רקטור, ’ב אדר א”ערב כ, שעבר’ ביום ד   
להלן תקציר של חלק.  והתפתח דיון סוערנדונו נושׂאים רבים, שהתארכה מעל ומעבר, בפגישה. ארצי-בן  

,להוסיף, ים להעיר/הקוראות והקוראים מוזמנות. מ” והחכפי שנרשמו על ידי אדוה שי, מדברי הרקטור  
 .ולהמשיך את הדיון

*** 

  הקרב על התדמית

  ציבור מקבלימערכת ההשׂכלה הגבוהה היא דימויה בדעת הקהל ותפישׂתה בקרב בעיית הליבה של
, ואת חייה התרבותעל אף תפקידה המכריע של ההשׂכלה הגבוהה כקטר המניע את הכלכלה. ההחלטות  

היא לרוב,  ביטוי בשׂיח הציבוריבמידה והיא מוצאת, ההכרה בתפקידה החשוב. היא סובלת מתדמית נמוכה
שאף הם,  הנמוכים להם זוכה ההשׂכלה הגבוההעובדה זו ברור לאור התקציבים. בגדר מס שׂפתיים  

 .מקוצצים חדשות לבקרים

. בעשׂור האחרוןביחוד, מדאיגה במיוחד העובדה שההשׂכלה הגבוהה הפכה לשׂק חבטות של פוליטיקאים  
מבחינת.  תקציבי האוניברסיטאותמתנהלים יש לכך מספר סיבות והראשונה שבהן היא חוסר השקיפות בו  

.מצב שמדרך הטבע אינו מעורר אמון, ” שחורהקופסא“תקציב ההשׂכלה הגבוהה הוא בבחינת , האוצר  
אחת התוצאות של.  בתקציבי המחקר שלהם בחוסר יושרשנהגו, אילו אקדמאים-המצב הורע בגלל אי  

 מובע רצון להטיל פיקוח והגבלות על שימוש בתקציבי קרן קשריבה, ערעור זה היא חזית חדשה שנפתחה
 .מדע

יש. “פרופסור פרופסור הוא כבר לא“ -חלה ירידה במעמד המדענים והחוקרים בקרב הציבור , מעבר לכך
ובה סגל, אוניברסיטא אחת  היתה למעשׂה רקבשנים הראשונות לאחר קום המדינה: לך סיבות חיצוניות  
קטן משקלו,  האוניברסיטאות ובמספר הלומדים והמלמדים בהןלאור הגידול במספר. מצומצם למדי  

כאשר חברי סגל אלו, בעיא נוספת צצה דוקא מתוך הקמפוסים עצמם .הסגולי של כל איש אקדמיא  
,צויין במיוחד החרם האקדמי על ישׂראל.  ההשׂכלה הגבוהה בקרב הציבורואחרים מבאישים את ריח  

–כל מקרה כזה ). כידוע, ולחיפה נודע כאן תפקיד מיוחד( מתוך קמפוסים ישׂראליים שהקריאה לו באה  
. אחריםמאפיל בתודעה הציבורית על אינספור הישׂגים– באופן מוחלט על ידי החופש האקדמיהמוגן
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האתגר שאנו עומדים מולו הוא המאבק על התודעה – איך משכנעים את הציבור שהשׂכלה גבוהה חשובה
יותר ממערכות נשק חדשות  אפילולבריאותה ולבטחונה של המדינה ? 

 על דו”ח ועדת שוחט

  שמשמעות ישׂומומשום, ראשית. ח שוחט הוא קרש הצלה להשׂכלה הגבוהה”דו, ארצי-בן’ אליבא דפרופ
 . הגלגל למצב של לפני כעשׂורוהחזרת, נטו 20% –היא החזרת קיצוצים שעשׂה האוצר בחומש האחרון 

  הלימודההורדה של שׂכר: ח פועל לתיקון אחת הסיבות שהביאה למשבר התקציבי החמור”הדו, שנית
מבוסס  השוטף שלנושכן התקציב, הנזק היה חמור במיוחד ביחוד אצלנו בחיפה(ח וינוגרד ”בעקבות דו  

יכול, עם זאת ). מאשר מוסדות אחריםיותר הרבה - 38%עד  35% -ל ”במידה מרובה על הכנסות משׂכ  
הוא מעוניין, ארצי-בן’ אומר פרופ, בעקרון . לדון בה מחדשושיש, להיות שההעלאה המוצעת חדה מדי  

זה גם זה נראים כרגע כחלום. סוריא הוא מעוניין גם בשלום עם, מאידך. ח בשנה”ש 0בשׂכר לימוד של   
  .רחוק

. לתקציבי מחקרח שוחט מופנית באופן ברור”רוב רובה של תוספת התקציב המוצעת על ידי דו, שלישית  
או שאינו,  במחקר קטן בהרבהשחלקן(צעד זה מעדיף באופן ברור את האוניברסיטאות על פני המכללות   

ולחלק גדול מהן אין זכות,  ההשׂכלה הגבוההשכן יש הצפה של מכללות בשוק, זו מגמה מבורכת). קיים  
  שביתת הסטודנטים האחרונה עבר ירד חלקןבעקבות, יתר על כן. קיום אקדמית או כלכלית

ועדת שוחט באה לתקן עיוות זה .ועבר למכללות, האוניברסיטאות בתקציב של . 

ולפיכך,  הלימודאין לממשלה הרצון או הכוח להתמודד כעת עם הסטודנטים בעניין שׂכר, למרבה הצער  
ח שוחט לפני קבורה”נראה דו . 

   :בעיות יחודיות של אונ’ חיפה

  חזק על מדעימסיבה זו יש אצלנו דגש. שהתפתח בצילו של הטכניון, חיפה היא מוסד צעיר יחסית’ אונ
  תחומים אלה הםדוקא, דא עקא. הנדסה ורפואה, ”מדעים קשים“ופחות על , הרוח ומדעי החברה

וזאת משתי סיבות -ביותר לקופת האוניברסיטא ” מכניסים”ה : 

1.    ;אלו התחומים בהם מתרכזות קרנות המחקר הגדולות
2. ומשפטים החברה ,גבוה בהרבה מהשיפוי על מדעי הרוח השיפוי על סטודנטים בתחומים הללו  

( מסיבה זו מנסה ).ח בשנה”ש 5,000 לכאורה נזק של’ תלמיד משפטים מסב לאונ, לטענת הרקטור  
שירחיבו את האופקים,  תכניות חדשות ולפתוח חוגים חדשיםהאוניברסיטא בשנים האחרונות לפתח

   . יעילה יותר בתחום התקציביויאפשרו התמודדות, האקדמיים

קופחה מאד בהקצאות  האחרונותמבירורים שערכו הנשׂיא והרקטור עולה כי בחמש השנים, יתר על כן  
אך הסיכוי להשׂיג פיצוי על,  מאמץ לתקן את העוולכעת ונעשֶׂה. ביחס לאוניברסיטאות האחרות, ת”ות  

 .עוולות העבר זניח

שכן במקרים ,יש בכך גם יתרון מסוים, מאידך. בעיא נוספת היא החולשה היחסית שלנו בגיוס תרומות  
  אחרים בו קורסיםהודגש במיוחד מצב הקיים במוסדות. מסויימים התרומות פוגעות בחופש האקדמי

 . בקביעת חומר הלימודואף מחוייבים לסדר היום של התורם, מסויימים נקראים על שם תורם

’ ארוכות נקטה האונכיון שבמשך שנים. עניין נוסף הוא העול שמטילה הפנסיא על תקציב האוניברסיטא  
  התקציב השוטף ולא מתוך קרנותהתשלומים לגמלאים נעשׂים מתוך, כלומר(בשיטת הפנסיא התקציבית 

מהתקציב השוטף מופנה 10%- למצב בו כהגענו כיום, )חיצוניות להן הופרשו כספים לאורך השנים  
.צפוי מספר זה לגדול עוד,  הגמלאים הגדל והולךומספר’לאור גילה של האונ.לתשלומים פנסיוניים
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מחמירים את המצב, שהוחלו גם על הגמלאים ,ההישׂגים של הסגל הבכיר בזמן השביתה . 

 :על השביתה

ממספר סיבות, ארצי מתח בקורת חריפה על מטרות השביתה ועל התנהלותה-בן’ פרופ : 

על,  הסגל הזוטרעל מצוקת, על עתיד ההשׂכלה הגבוהה -ניכר פער גדול בין הדיבורים הנשׂגבים   
מ” המולבין הדרישות שהוצגו למעשׂה במהלך -המצב הירוד של ספריות ומעבדות  .    

   .החלת הדרישות על הגמלאים הביאה להחמרת המצוקה הפנסיונית
  .השביתה לא תרמה לתדמית ההשׂכלה הגבוהה בקרב הציבור הרחב

 מכה קשהספג, המגולמת בדמותם של הנשׂיאים, מעמדה של ההנהלה האקדמית של האוניברסיטאות
  הקוראיםכבר כעת ניתן לשמוע קולות. ה”בעקבות ההתקפות החריפות של נציגי הסגל על ור

  מידי הדרגלהוציא את השליטה באוניברסיטאות, להמשיך את הקו שהחלה לנקוט ועדת מלץ
ולהפקיד את כולה בידי דרג ניהולי מקצועי, האקדמי .  

לפחות עד ,היא מוטעית מיסודה” שנת לימודים לא תלך לאיבוד בכל מקרה”ההנחה הבסיסית ש  
  מעוניינים להחריףהם דוקא). המנהלים האמיתיים של המדינה(כמה שהדבר נוגע לפקידי האוצר 
  תכניתם המפורטת בסעיףשכן במצב כזה יקל עליהם לממש את, הדברים עד לכדי שבר מוחלט

  .הקודם

 :סגל זוטר 

 שצריך להקטיןהיא) וגם כאן אין אחדות דעים(השקפת העולם האקדמית המקובלת ברוב האוניברסיטאות 
 . לאקדמיארעה כזו תלות. את התלות האקדמית והתקציבית בסגל הזוטר

  ההוראה ולתלמידילעוזרי. ובינם ניגודי אינטרסים מובנים, בתוך הסגל הזוטר יש מספר מגזרים, עם זאת
, מן החוץ תנאים טובים פחותלמורים. המחקר והדוקטורנטים המועסקים בהוראה יש תנאים טובים יחסית  

, החוץ מאשר לשתף דוקטורנטים בהוראהמשתלם יותר להעסיק מורה מן’ יוצא שלאונ. באופן משמעותי  
 . יותרעל אף שמבחינה אקדמית דוקא אפשרות זו טובה

  בא בדרישותארגון הסגל הזוטר אמנם. אחרת בארץ’ המצב כאן בחיפה טוב יותר מבכל אונ, בכל מקרה
  טוב פחות עבור הסגל הזוטר מזהיהיה, אם וכאשר יושׂג, יתכן אפילו שהסדר ארצי. וזו זכותו, נוספות

הוא יתקבל בברכה, על פני ההסכם המקומי  ארציהסכם אם ייחתם, בכל מקרה. הקיים בחיפה כעת . 

 *** 

הסטוריא כללית, ר אוֹרי אמיתי”ד: סיכם וערך   

haskalahaifa | שייך לנושא כללי | 9 תגובות » 

 הזמנה למפגש עם הרקטור - פרופ’ יוסי בן-ארצי
מאת 2008בפברואר  24  haskalahaifa 

 !שלום וברכה

ם ל/הנהלת הבלוג שׂמחה להזמינכן  : 
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ח שוחט והשלכות” ודיון בנושׂא דוללימוד, ארצי-יוסי בן’ פרופ, מפגש עם רקטור האוניברסיטה  
  הגבוההיישׂומו על האקדמיה ועתיד ההשׂכלה

  

בבניין 5001באולם  16:15-17:45 בין השעות, )27.2/ ’ באדר א’ כא(הקרוב ’ הפגישה תתקיים ביום ד  
 .רבין

  

לגבי מעמד,  הגבוהה בישׂראלתהיות או חששות לגבי עתידה של ההשׂכלה, אם יש לך שאלות   
זו היא עבורך להפגש עם,  עתידך האקדמי ועודלגבי, לגבי גובה שׂכר הלימוד, האוניברסיטאות והמכללות  

  במשותף בסוגיות אלה ואחרות של עתיד ההשׂכלה הציבוריתדנים ועושׂים, מרצים וסטודנטים שלומדים
 - בישׂראל

 .זו היא עבורך הזדמנות נדירה לשמוע ולהשמיע

   

ם/נשׂמח מאד לראותכן ! 

 חברות וחברי הפורום למען ההשׂכלה הציבורית בישׂראל

שלחו אימייל ל, להצטרפות לרשימת התפוצה שלנו : haifa.haskala@gmail.com 

haskalahaifa | שייך לנושא כללי | אין תגובות » 

 סדנת סניף חיפה - סכום פגישה ראשונה
מאת 2008בפברואר  14  haskalahaifa 

  על סדרבמהלך הפגישה עלה. אתמול נערכה בשעה טובה הפגישה הראשונה של סדנת המחקר החיפאית
ח” שיש ללמוד את הדומסקנת ביניים היתה. והאופן בו אנו רוצים להתייחס אליו, ח ועדת שוחט”היום דו  
,ח”אין להסתפק בדיון בדו, מאידך .שכן הוא העומד על סדר היום של ההשׂכלה הגבוהה בישׂראל, בעיון  

אלא עלינו לפרושׂ רשתנו באופן רחב ככל האפשר ,וגם אין סיבה לתת לו להכתיב את אופי הלימוד שלנו . 

  מנסיונםשיוכלו לחלוק עם חברות וחברי הסדנא, מסקנה נוספת היתה שיש לערוך רשימת דוברים
בין הנושׂאים הללו. ומידיעותיהם בנושׂאים השונים העומדים על הפרק : 

1. .השנים האחרונות 15נתונים מדוייקים על הקיצוצים שנערכו בתקציבי ההשׂכלה הגבוהה במשך    
  ?” להשׂכלה גבוההלא חלה שחיקה בהקצבה של המדינה”ש) 19’ עמ(ח ”האם נכונה טענת הדו

2.   מצויינים רביםשחוקרים, ח”האם נכונה הטענה העונה מן הדו. נושׂא המצויינות ובריחת המוחות
טענה הפוכה גורסת? ” ניהוליתגמישות“ושלשם החזרתם יש להחיל , אינם מעוניינים לעבוד בארץ  

יש לציין. אלא שאין די תקנים לקליטתם ,ים/שאין כל בעיא לגייס מועמדות ומועמדים מצויינות  
ות במערכת/ות החדשים/של הנקלטים”  המצויינותמידת“הסכמה על -שבעת הדיון התגלתה אי .  

3. לניהול אוניברסיטאי -בתיאוריא ובמעשׂה  -דגמים קיימים בעולם  אילו ?  
4.   ? האקדמיועד כמה היא חיונית לקיומו של החופש, מה מקומה של הקביעות במערכת האקדמית
5. ח שוחט קיימות בארץ ובעולם”אילו תכניות חלופיות לדו ? 
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לפנות לאלי ת/ מוזמנ לעילמהתחומים) או יותר(ות לאחד /ות מומחים/ו רעיון לדוברים/מי שיש לה  
 :קוקולייב

 eli.kukuliev @ gmail.com  או אלי:  ory.amitay @ gmail.com . 

 ! זהאפשר ואפילו רצוי להתנדב למשׂימות באמצעות התגובות למאמר

  ובועדותאייל שכטר ושחר רהב קבלו על עצמם לערוך מחקר ראשוני על כל האישים המעורבים בועדה
 .המשנה

-פחות מ- בלאח הוא העלאת שׂכר הלימוד לתאר ראשון”אחד משני העמודים עליהם נשנעות המלצות הדו
שכן לרשות הציבור ,ח היא שהנגישות למערכת ההשׂכלה הגבוהה לא תפגע מהעלאה זו”טענת הדו .72%  
 תעמוד מערכת הלוואות בתנאים נוחים במיוחד. לפי חוות הדעת הכלכלית שהוכנה ע”י דוד בועז עבור

המוצעות היום ההלוואות  עלואין לה יתרון מיוחד, העסקא אינה קורצת במיוחד,  הסטודנטיםהתאחדות  
שם, 13’ עמ(לכל דורש  ). 

ויבררו באילו תנאים אפשר, ן/ לביתםות שיגשו לסניף הבנק הקרוב/ות סטודנטים/דרושים , לפיכך  
נתונים אלה חיוניים כדי לברר את מידת תום הלב של  .להשׂיג מלגות למימון שׂכר לימוד כבר היום  

אין בה כדי להחליש את ההסתייגות מעצם הרעיון,  הבירור אשר תהיהתהיה תוצאת. חברי הועדה  
שנים 10ות בחובות למשך / כרוכים בשקיעת ציבור הסטודנטיםשלימודים גבוהים יהיו . 

  ברשימות הדיוורהוא יתפרסם בבלוג ויופץ -לכשיקבע . מועד לקיום הפגישה הבאה עדיין לא נקבע
 .השונות

ות במלאכה/השלום והברכה על העושׂים ! 

  .אוֹרי

haskalahaifa | שייך לנושא כללי | 2 תגובות » 

 חומרים אשר ניתן להשתמש בהם כדי להיערך לדיון בין מרצים
 וסטודנטים על השביתה והמשך הדרך
מאת 2008בינואר  27  haskalahaifa 

, כיתותינו מתחילות להיפגשועכשיו כשסוף סוף, לאחר שלושה חודשי שביתה  
  שגרם לשיבוש כהדקות לדיון באותו מאורע ארוך 20ודאי תרצו להקדיש ולו 

בפגישות עם מרצים וסטודנטים בתא החיפאי של. דרמטי בשנת הלימודים  
 הפורום למען ההשכלה הציבורית עלתה תחושת תסכול מהיעדר דיון שכזה בין

ורצון להתחילו בימים אלו גם,  השונים באוניברסיטה במהלך השביתההסקטורים  
 העבר וגם לשם גיבוש אפיקי שיתוף פעולה לקראת מאורעותלשם ליבון מאורעות

. הלימוד יהוו מקום ראשוני להתחלת דיון שכזהאנו מקוים שכיתות. העתיד  

תוכלו.    ו ירט ואלי ת  קטנה ומושכל  הכ נו  ספריה ,  ממוקד,  בכדי  לאפשר  ד יון  קצר
כינסנו  כאן  .לבחור  מכאן  פרי ט  אחד   א ו  שניים  להביא  לכי תה  לק ריאה  משותפ ת

  :שלושה סוגים של חומרים
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מאמרי  דעה   קצר ים  מהעיתונות  שמאיר ים פני ם ש ונים  גם ל גב י  שבי תת  המרצי ם )1
נסינו  לבחור  מ גוון  ה מי יצג .    ה משב ר  המ תמשך  ב השכל ה  ה גב והההאחרונה  ולגב י

. שוניםדעות ונושאי התמקדות  

מצגות  שהוכ נו  במהל ך  השב יתה  ומ סכמו ת  ב צורה  קליטה  ופשו טה   את  מ בנה   )2
סלעי  המ חל וקת,  השינויים  שהן  עב רו  בשנים   האחר ונות ,    ב ישראלהאוניברסיטאות

. שיוכרעו בעתיד הקרובובעיות, בשביתה האחרונה  

  משתתפי   הדי ון  בכ יתה   אםאליהם  תו כלו  ל הפנות  את ,  חות  אר וכים”מאמרים  ודו)  3
–  בישראל  ירצו  להמשיך  ולהעמיק  בנושאים  שמעצבים  את  חיינו  כחברי  אקדמיה

.אם כתלמידים ואם כמרצים  

 :מאמרי דעה

 אוניברסיטה אינה עסק - יאיר צנזור 17.12.02

 חיסול האקדמיה - יאיר צנזור 05.12.07

 השביתה שלא הייתה - ענר שלו 31.12.07

 שביתת המרצים: שבעה אבסורדים ופתרון יחיד - חיים הררי 14.01.08

 מי ינהל את הראש - ירון אזרחי 23.01.08

 לאן ברח המוח - נחמיה שטרסלר 23.01.08

 מועד ב’ במבחן בסולידריות - דני גוטוויין 28.01.08

 מי יצילנו מההפרטה - נחמיה שטרסלר 29.01.08

 : ארוכיםמסמכים

 דו”ח ועדת שוחט

 נגד תיעוש האוניברסיטאות - בעריכת אילן גור-זאב

 מי צריך ומי רוצה שכר דיפרנציאלי באוניברסיטאות? - ינון כהן

 מצגות

 מדיניות הצימצום התקציבי

   מצגת של ארגון הסגל הבכיר

haskalahaifa | שייך לנושא כללי | אין תגובות »
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 סיכום המפגש הראשון של הפורום למען ההשכלה הציבורית בחיפה
מאת 2008בינואר  12  haskalahaifa 

 ,חברות וחברים שלום וברכה

ט טבת”כ, 7.1.08( הסניף החיפאי של הפורום למען ההשׂכלה הציבורית -להלן סיכום של פגישת היסוד   
ח”ס ) 

( ם/לעיונכן, הפרוטוקול המלא בקובץ המצורף ). 

( על אף . והחל בהוקעה חריפההחל בתמיכה גורפת, לגבי השביתה וניהולה בישיבה הובעו דעות שונות )א  
מ מול” ולתמוך באופן מוחלט בנציגינו במוחילוקי הדעות שׂררה הסכמה מלאה שעד לסיומה יש להמשיך  

 .האוצר

הסביר בו יגיעו  למקרהמכוּונות המסקנות הבאות, כיון שאיננו יודעים מה צופנים בחובם הימים הקרובים  
או שבית הדין לעבודה,  שיבוטל הסמסטרבמקרה. ”כסדרם“והלימודים יתחדשו , הצדדים להסכם כלשהו  
וממילא תהיינה ישיבות נוספות של כל גוף אפשרי( יכונס הפורום לישיבה נוספת, יוציא צווי מניעה  

 .(שהוא

(   המשאבים אונראה שאין כרגע, על אף הצער הרב בגניזתו המוקדמת של האוהל להוראה חלופית) ב
 . מניעהאו שיוצאו צווי, עניין האוהל ישקל מחדש במקרה שיבוטל הסמסר. המרץ לחדשו

(   את הקרעכדי להתחיל לאחות, הפורום קורא למרצים בחוגים השונים ליצור קשר עם הסטודנטים) ג
 . אימייליםבמשלוח, אפשרות נוספת. אפשרות אחת היא בכניסה לכתות. שיצרה השביתה

( על( ההשׂכלה הציבורית לדיון בנושׂאים העומדים על סדר היום של, שבועית-הפורום יפעיל סדנא דו) ד  
שתוף; מעמד המורים מן החוץ  : על הפרקנושׂאים שעלו כבר). מהחינוך הגבוה ועד גני הילדים, כל דרגיה

לימוד מעמיק; מכובד ומועיל של השנה האקדמית הנוכחית,  הגיוניפעולה בין מרצים וסטודנטים לניהול  
 של דו”ח ועדת שוחט; הקשר בין המערכת העל-יסודית למערכת האקדמית.  רעיונות נוספים יתקבלו
 !בברכה

( הפורום מעוניין לנהל דיון פתוח ודמוקרטי באמצעות הבלוג) ה : http://haskalahaifa.blogli.co.il . 
ישלח אותו למערכת באימייל,  מקלדתוכל המעוניין לפרסם טור פרי :  haifa.haskala@gmail.com . 

 . באיזור התגובותאפשר ואף רצוי לנהל דיון, כמובן

 ! בחוםת/כל מי שרוצה לקחת חלק בעיצוב הפורום ובהנהגתו מוזמנ -ברצוננו להדגיש שוב 

  ,תודה על ההשתתפות
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 (קול קורא (המסמך שפתח את התארגנות הפורום ברמה הארצית
מאת 2008בינואר  03  haskalahaifa 

השביתה  הנ וכח ית  של  הסגל  הבכיר  באונ יברס יט או ת  מוצ דקת  ל חלוטי ן  ב תביעה
ונסיונו”  רפורמה  מב ני ת”לפיצוי  ע ל  שחיקת  הש כר  תוך  סירוב  לתכתי בי   האוצ ר  ל

Page 13 of 16 חיפה -הפורום למען ההשׂכלה הציבורית

21/04/2008http://haskalahaifa.blogli.co.il/



היא  חוש פת  את  ה משבר  העמוק  ש בו  נ תונ ה  מערכת ,  בה  ב עת.    ועדי  הסגללשבור  את
  בישראל  כ אח ד  ההיב טי ם  של  משב ר  מער כת  החינוך  הציבו ריתההשכלה  הצי בו רית

,הגלויה  והסמויה,  מדיניות  החנק  התקציבי   וההפרטה  .והשירותים  החברתיים  בכ לל
מורים,  אנחנו.    הגורם   המרכז י  למש בר היא,  מחוץ  למוסדות  הצ יב ור יי ם  ו בתוכ ם

  מבקש ים   להקים   פורום  להגנה  עלוסטודנטים  באונ יב רסיטאו ת  והמכללו ת  הציבורי ות
 . להצטרףאנו קוראים לכם. ההשכלה הציבורית ולמען עתידה

  

  לשב תאנחנו  מבקשים,  שלא  יס תיים  ע ם  הש ביתה  הנ וכח ית  –נוכח  המשבר  הנ משך   
יחד  ולהתוו ת  אסטר טגיות  של  מאב ק  נגד   המדינ יות  ההר סני ת  שננקטת  בשנים

מדיניות  שז וכה,    מצד   הממשלה  כ לפי   ההשכלה  הגבו הה  והחינוך  ב כללהאחרונות
מודע  מצד  הנהלות  האוניב רסיטאות-  מודע  ובלתילעיתים  גם  לשיתוף  פעולה

 . מעמיתינווהמכללות ואף מצד רבים

  

  במע רכ תהחריפו  בש ני ם  האחרונו ת  תהליכי  הפרד ה  ובי דול,  כתוצאה  ממדי ניו ת  זו
בין,  בין  מרצים  בכירים  לזוט רי ם,  בין  אוניבר סיטאות  למכ ללו ת:  ההשכלה  הציבו רית

אם  המלצות.  ובין  כלל  המו רים  לבין   הסט ודנטים”  מורים  מן   החוץ ”בעלי  התקנ ים   ל
יוחרף  גם  הבידול  הפ ני מי,    שוח ט  בדבר  הנהגת  שכר  לי מוד  דיפרנציאלי  יי ושמו וועדת
אנו  מבקשים  להתגבר  ע ל  ני גוד י  אינטרסים,  כנגד  מגמו ת  אלה.    הסטודנטיםבקרב

בשלב  הראש ון  א נו.    מדומים  ו לכונ ן  פור ום   משו תף  ומאחדמשניים  ולעתים  אף 
  ההפרטה  והנסיגה  של  התמי כה  הממשלתי תמבקשים  להתמקד  ב פעולה  נג ד  מגמות

כנושאים  אסטרטגיים  .בהשכלה  הציבורית  ול מען  דמוקרטיזציה  ש ל  המער כת
  :למאבק אנו רואים

  סוגיהזו.  התקנים  שנמחקו  מהאו ניבר סיטאות  ב שנ ים   האח רו נות  800החזרת   •
למורים  מן   החוץ   וגם ,  הזוטר,  מרכזית  הנוגע ת  לאי נט רסי ם  המש ותפי ם  לסגל  הב כי ר

  .לאיכות ההוראה שמקבלים הסטודנטים

בין  –  הלי מוד  בלימת  יצירת  מנגנוני  די פרנציאציה  נוס פים  ב משכור ות  הס גל  ובשכ ר •
  .אם במסגרת יישום המלצות ועדת שוחט ובין אם בכסות אחרת

כך  –  החוץ   שיפור  מ יידי  של  תנאי  ההע סקה  של  הסגל  הזו טר  ושל  ה מורים  מן  •
  וזכ ויו תצבירת  זכוי ות  פנס יה ,  חודשים  בשנה  12שלפחות  יובט חו  הע סקה  רציפה  של  

  .סוציאליות בסיסיות

הזרמת,  הפסקת  החנק  התק ציבי  הנמשך  של  מוסדות  ההש כלה  הציבור ית •
תקציבים  ממשלתיים  לשיקומם   והרחבתם  והתנגד ות  לתוכ ני ות  האקדמיות  הפרטי ות
( באוניברסיטאות  הציבור יות  ו לניס יון  להתנו ת  את  קיומן  של)  ”  תקציביות-חוץ”ה

  . אקדמיות ביכולתן להשיג מקורות הכנסה חיצונייםיחידות

  עסקיםניהול  עצמי  ש ל  האונ יב רסי טא ות  והמכ ללות  ללא  מע ורבות   של  אנשי •
  .ומינויים פוליטיים חיצוניים למוסדות
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  שיג בי רו  אתתמיכה  במא בק  הסט ודנט ים   להפחתת  ש כר  הלי מוד  ו קידום  הסד רי ם •
ובמיוחד  לשכבות  ומגזרים  המודרים,  הנגישות  להשכלה  לכלל  האוכלוסייה

  .והסובלים מקיפוח היסטורי ומבני

  החינ וךתמיכה  במא בק  המו רי ם  התיכו ני ים   על  שכר ם  ותנא י  עבו דתם  ולחיזוק •
להגדרתן,  לקידום  מטרות  אלה,  עיונית  ומעש ית,  רבה    לפנינו  עבודה.  הציבורי

להפצת  מי דע   ר לבנ טי  בקהי לייה,  המפורטת  י ותר  וקיד ומן  בכל  מו סד  ומוסד
  קשרי  שיתוף  פעולה  עם  מורות  ומורים  ועם  מסגרות  דומותליצירת,  האקדמית

  . הציבוריים בתחומים שונים והפרטתםהנאבקות בייבוש השירותים

29/11/2007 -פורסם במקור ב  
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 מפגש ראשון של הפורום להגנת ההשכלה הציבורית - חיפה
מאת 2008בינואר  03  haskalahaifa 

 , שלוםחברים

ייתקיים  מפגש  ראשון  של  ההפור ום  לה גנת  ההש כלה ,  7.1.08,  הקרוב’  ביום  ב 
’בבניין  הראש י  של  אונ  715חדר  ,  12:00המפגש  יתקיים  בש עה  .  הציבורית  בחיפה

  המפגש   הוא  בע יקר  התאר גנו ת  ש ל  הפורום  בר מה  המקו מית  אב ל  גם נושא.  חיפה
לאלו  מביניכ ם  שלא  מכ ירים   עדיין  את.    לתוו ך  הקצ ר  ו הארו ךמחשבה  על  דר כי  ה פעולה

את המסמך שהתחיל את ההתארגנות ברמה הארצית באתר  כאןהפורום אני מביא .  

haskalahaifa | שייך לנושא כללי | אין תגובות » 

 פוסטים ישנים יותר »

 
   

 עמודים
  אודות

 ארכיון
  אפריל 2008
  מרץ 2008
  פברואר 2008
  ינואר 2008
  דצמבר 2007

 נושאים

חיפוש

Page 15 of 16 חיפה -הפורום למען ההשׂכלה הציבורית

21/04/2008http://haskalahaifa.blogli.co.il/



  (כללי (11
 בלוגרול
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  הפורום למען ההשׂכלה הציבורית - חיפה פועל על וורדפרס בעברית
 עיצוב על ידי מיכאל הילמן והתאמה לעברית על ידי רן יניב .(RSS) ו-תגובות (RSS) פוסטים
  הרטשטיין. חלק ממערכת בלוגלי
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